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Het college heeft met interesse kennisgenomen van het concept-bestuurlijk rapport Sport- en 

speelplekken in de openbare ruimte. Het college bedankt de Rekenkamer Amsterdam voor het 

zorgvuldig uitgevoerde onderzoek en het hieruit voortkomende concept-bestuurlijk rapport. 

 

De openbare ruimte is van iedereen en dient zo veel mogelijk openbaar te zijn; het is de huiskamer 

van de Amsterdammer. Dit is ook zo vastgelegd in Amsterdam maakt Ruimte, met als doel een 

toekomstbestendige openbare ruimte maken samen met Amsterdammers, waar buitenspelen een 

randvoorwaardelijk element in is. Dat betekent ook dat iedereen in de eigen leef- en 

woonomgeving moet kunnen sporten, bewegen en spelen (zie de Visie sport- en beweegbeleid 

2023-2026). Amsterdam beschikt over een groot areaal aan sport en speelvoorzieningen. Het 

voorliggende rapport geeft hier een duidelijke inkijk in. Het college hecht grote waarde aan  het 

beheer van de sport- en speelplekken en is verheugd te lezen dat de organisatie van het beheer op 

orde is, maar neemt de aanbevelingen op de onderwerpen financiën versus ambitie en 

interne/externe informatiehuishouding tegelijkertijd ter harte. ‘De veiligheid van de sport- en 

speeltoestellen is gewaarborgd doordat alle toestellen jaarlijks worden gecontroleerd. Ook lukt het 

om het onderhoud voor het realiseren van de veiligheid binnen het toegekende budget uit te voeren. 

Toch zijn er zorgen voor de toekomst en zijn verbeteringen noodzakelijk’. 

 

Het concept-bestuurlijk rapport bevat de hoofdconclusie en aanbevelingen en ook de meer 

gedetailleerde onderzoekbevindingen. Op onderdelen kan het concept-bestuurlijke rapport 

rekenen op steun en ziet het college dat aspecten kunnen worden verbeterd in lopende 

uitvoeringprogramma’s en de informatievoorziening aan de raad. Op een paar punten lezen wij dit 

rapport ook als een oproep aan een volgend college om nog meer dan nu al het geval is aandacht 

te schenken aan de sport- en speelplekken in de openbare ruimte en hierbij de zorg over de 

financiële middelen waarmee de ambtelijke organisatie het moet doen. 

 

Hieronder treft u puntsgewijs de reactie van het college op de aanbevelingen voortkomend uit de 

hoofdconclusie.  
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Aanbeveling 1  
Breng de financiën in balans met ambities voor onderhoudsniveau en areaal. 
 

“We raden het college aan om te komen tot een voorstel voor het aanbrengen van meer balans 

tussen de financiën en de ambities voor de sport- en speelplekken. Dat betekent ofwel 

structurele financiering van het regulier onderhoud dat aansluit bij de ambities, ofwel het 

terugschroeven van de ambities”. 
 

Het college ziet een toegenomen druk op de openbare ruimte, waaronder ook veel gebruikers van 

speelplekken als ook sporters. Enerzijds is dit een zeer positieve ontwikkeling: meer mensen zijn 

buiten in beweging. Anderzijds kunnen hierdoor ook knelpunten ontstaan. Daarbij staan we voor 

grote gezondheidsopgaven, zoals het terugdringen van de beweegarmoede en het verkleinen van 

de gezondheidskloof tussen wijken. Buitenspelen en bewegen is alleen maar belangrijker 

geworden. Juist in het huidig tijdsgewricht van alsmaar toenemend schermgebruik en de 

negatieve gevolgen daarvan. Het college zet zich in om gebieden een steuntje in de rug te geven 

die het hardst nodig hebben, door ongelijk te investeren. Maar ook door de Amsterdammer  via 

Amsterdam Maakt Ruimte mee te laten denken hoe we onze openbare ruimte 

beweegvriendelijker in richten. 

 

Het college is het met de Rekenkamer Amsterdam eens dat er balans nodig is tussen de financiën 

en de ambities voor de onderhoudsniveau van sport-, en speelplekken. In 2019 heeft het college 

met de gemeenteraad afgesproken het onderhoudsniveau van de openbare ruimte te 

onderhouden op “sober”.  Voor het huidige areaal is het beschikbare budget toereikend voor het 

huidige onderhoudsniveau en areaalomvang. Het college neemt  de aanbeveling ter harte om bij 

areaaluitbreiding zorg te dragen voor voldoende onderhoudsbudget. 

 

Amsterdam wordt ieder jaar drukker, voller, hectischer en het klimaat verandert. Vanuit het 

coalitieakkoord is gekozen voor een weerbare, toekomstbestendige stad waar kinderen veilig 

kunnen opgroeien, waar plek is voor gezond en beweegvol leven, elkaar te ontmoeten en 

verplaatsen. Ruimte voor sporten, spelen en bewegen maakt hier nadrukkelijk onderdeel van uit. 

En ook is er ruimte nodig voor vergroening, het beschermen van de biodiversiteit en de ruimtelijke 

inpassing van de energietransitie. Tegelijkertijd groeit de stad door gebiedsontwikkeling en 

verdichting en ligt er een grote opgave om de bestaande stad schoon en heel te houden. De 

budgetten voor stadsbehoud (beheer en onderhoud van de openbare ruimte), stadsverbetering 

(toekomstbestendiger maken van de openbare ruimte) en groei van de stad (toename van 

benodigde infrastructuur en openbare ruimte) zijn niet toereikend voor de gehele opgave (zie ook 

de begroting van 2025). Binnen deze context moet ook naar het rapport worden gekeken. Het 

huidige college ontkomt niet aan het maken van keuzes. Ook in de komende jaren moeten deze 

keuzes worden gemaakt.  

 

Aanbeveling 2 
Verbeter de interne informatiehuishouding. 

 

“We raden het college aan om meer informatie te combineren, waardoor er beter zicht ontstaat 

op sport- en speelplekken als gehele objecten. Het grootste deel van deze informatie is al 

beschikbaar, maar wordt nog niet gecombineerd. Ook raden we aan om systematisch 
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aanvullende data te verzamelen die helpen bij het sturen op voldoende en kwalitatief goede 

buitenruimte om in te sporten en spelen”. 

 

Er is nu al veel uitvoeringsinformatie over de sport- en speelplekken beschikbaar. Het college 

beaamt dat door het stroomlijnen van die informatie (combineren en completeren) het college 

nog gerichter kan sturen op efficiëntie, op de opgaven, op de programmering van het soort sport- 

en speelaanbod, en op het beheer. De afgelopen periode hebben we de stappen gezet in onze 

informatiepositie en in de komende periode gaan we deze stappen doorzetten. De punten waar 

we aan werken zijn de versnippering van databronnen, en het scherper inzichtelijk krijgen van 

labels als soort sport per asset, of de geschiktheid voor verschillende leeftijdsgroepen. Het college 

ziet de uitkomsten van het rapport als ondersteuning hiervan. Het college neemt deze aanbeveling 

ter harte en gaat er mee aan de slag. 

 

Aanbeveling 3 
Verbeter de kwaliteit van rapportages richting de raad en bewoners 

 

“We raden het college aan om gedetailleerder te rapporteren over de staat van de sport- en 

speelplekken in de openbare ruimte”. 

 

Het college erkent het belang van transparante en gedetailleerde informatievoorziening aan zowel 

de gemeenteraad als aan onze bewoners. Wij onderschrijven de waarde van een 

rapportagestructuur die duidelijk inzicht geeft in de kwaliteit en onderhoudsstaat van de openbare 

ruimte van Amsterdam. In de huidige jaarrekening en begroting wordt in de financiële overzichten 

niet op het detailniveau van de sport- en speelplekken gerapporteerd. We streven daarin een 

balans te vinden tussen voldoende detail en overzichtelijkheid in de rapportages, zodat deze 

begrijpelijk blijven voor zowel raadsleden als bewoners. Wij nemen deze aanbeveling ter harte en 

zullen de mogelijkheden tot verbetering van de informatievoorziening over sport- en 

speelvoorzieningen in de begroting verder verkennen. 

 

Tot slot 

Samenvattend steunt het college de uitkomsten uit het concept bestuurlijk rapport van de 

Rekenkamer Amsterdam. Het college heeft zich de afgelopen jaren ingezet voor een 

beweegvriendelijke stad met veel sport-, en speelplekken in de openbare ruimte en zal dit blijven 

doen, binnen bestaand beleid en met de middelen die hiervoor beschikbaar gesteld zijn in de 

begroting. Het college adviseert de Rekenkamer Amsterdam, op basis van de voorliggende 

reactie, waar nodig het concept bestuurlijk rapport aan te passen. 

 
Met vriendelijke groet, 
Namens het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Amsterdam, 

                             
Melanie van der Horst  
Wethouder openbare ruimte en groen 

Sofyan Mbarki 
Wethouder Sport en Bewegen 
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